
 

 

Verslaglegging  

Bestuurlijke Kennisbijeenkomst Milieunormering Windturbines na 
Nevele voor bestuurders en volksvertegenwoordigers 

Datum: Donderdag 17 oktober 2023  

Programma: 

- Welkom en introductie - Peter Derk Wekx (NP RES) 
- Toelichting op concept-AMvB en Plan-MER – Afke van Rijn (IenW) 
- Toelichting op conceptnormen - Ruth Noorduyn (NP RES) 
- Bestuurlijke reflectie - Huib van Essen (IPO) en Thijs Kuipers (VNG) 
- Ruimte voor vragen van deelnemers 

 

Dit verslag en de presentatie van de bijeenkomst zijn te vinden op 
www.helpdeskwindopland.nl 

 

Bestuurlijke reflectie vanuit het provinciale en gemeentelijk perspectief 

Dit zijn de eerste reflecties op basis van de recent gepubliceerde concept-AMvB. Ten tijde 
van deze bijeenkomst is er bij de koepels nog geen gelegenheid geweest om met de 
achterban een verdere inhoudelijke duiding te geven in een reactie. 

 

Huib van Essen, Gedeputeerde Utrecht, voorzitter IPO BAC klimaat en energie 

- Fijn dat er nieuwe milieunormen in concept zijn, hier hebben we lang op gewacht. 
In 2021 heeft de Raad van State de onderbouwing van de toen geldende normen 
ongeldig verklaard en gesteld dat hiervoor een plan-MER uitgevoerd moet worden. 

- Omdat de RES’en 1.0 rond die tijd werden vastgesteld, hebben sommige bevoegd 
gezagen van de mogelijkheid gebruik gemaakt om, goed onderbouwd en in goed 
overleg met de omgeving, eigen lokale normen te stellen om de plannen doorgang 
te geven. De Raad van State heeft in juni 2023 aangegeven dat provincies en 
gemeenten nog steeds hun eigen normen kunnen stellen voor geluid, slagschaduw 
en externe veiligheid.  

- Het belangrijkste is dat milieunormen goede bescherming van omwonenden en 
milieu bieden, dat de normen helder zijn en waar nodig ruimte geven voor lokaal 
maatwerk. Tegelijkertijd is het realiseren van de energietransitie, de RES-
afspraken nakomen ook van belang: dit draagt ook bij aan een duurzame en 
gezonde leefomgeving.  

- Een ander belangrijk punt is de uitvoerbaarheid van de normen en met name de 
afwegingsruimte. Bij de geboden lokale afwegingsruimte in lijn met de 
omgevingswet is het belangrijk dat het helder is welke onderbouwing nodig is, om 
goed de keuze te motiveren als bevoegd gezag.  

- Voor een goede bescherming van inwoners en milieu is het belangrijk dat de 
inhoudelijke onderbouwing en wetenschappelijke basis van de normen heel 
degelijk is.  

- Tot slot is een aandachtspunt dat de normen ruimte bieden voor innovatie om het 
effect op de leefomgeving te minimaliseren en dat dit verder gestimuleerd wordt.  



 

 

 

Thijs Kuipers, wethouder Horst aan de Maas, bestuurder VNG klimaat en 
energie 

- We zijn blij dat de normen er zijn, want duidelijkheid vanuit de landelijke overheid 
is nodig. Tegelijkertijd heb ik waardering voor gemeenten die gebruik hebben 
gemaakt van de mogelijkheid om zelf normen te stellen en de energietransitie een 
slag verder te brengen. 

- Het is een belangrijk gegeven dat deze lokale milieunormen met recht overeind 
gebleven zijn. We zullen in het overgangsrecht toetsen of ook in de toekomst deze 
normen overeind zullen blijven.  

- We zijn tevreden over de uitgangpunten in de nota van toelichting van de 
concept-AMvB, dat een goede bescherming van mogelijke hinder, een van de 
belangrijkste uitgangspunten zijn. Dit is nodig, zodat er altijd sprake is van een 
aanvaardbaar en een toereikende bescherming van de gezondheid van inwoners. 

- Ook zijn we tevreden dat in de nota van toelichting, een schone en duurzame 
energietransitie eveneens een zwaarwegend belang is. Het is niet een keuze 
tussen het een of ander. Het spanningsveld in de afwegingen die hierbij aan de 
orde zijn, staan centraal in de concept normstelling. Ik spreek hiermee geen 
oordeel uit over de keuze die de overheid hierin heeft gemaakt. 

- Het is aan het Rijk om een balans te vinden tussen de verschillende waarden die 
hierin een rol spelen. Wij zullen afwegen in hoeverre de normen uitvoerbaar zijn 
en in hoeverre het samengaat met Klimaatakkoord en de RES’en.  

- Gegeven de politieke wens voor een afstandsnorm, en het feit dat de 
afstandsnorm in het landelijke coalitieakkoord al werd benoemd, blijft de 
onderbouwing voor een afstandsnorm wankel; het voordeel van een afstandsnorm 
is dat hierover helder gecommuniceerd kan worden. Echter gaat de mogelijke 
hinder uit van andere effecten, zoals geluid en slagschaduw.  

- De standaardwaarde 45 Lden met afwegingsruimte vinden we positief, maar een 
aandachtspunt hierbij is wel dat het maatschappelijk en juridisch complex is om 
dit goed te onderbouwen.  

- Wij zullen input van gemeenten ophalen en verwerken in de zienswijze die wij 
gaan inbrengen.  

- De www.helpdeskwindopland.nl zullen we blijven gebruiken om de situatie goed te 
blijven uitleggen voor gemeenten. 

 

 


